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书香伴我成长

从小我就喜欢看书。记得在我五岁的时候，妈妈给我买了一本图画书，那本书里有一只勇敢

的小兔子，它在森林里经历了许多惊险的冒险。那时候，我每天都要坐在床头读上半小时，哪怕

有时候天色已晚，我也舍不得合上书页。慢慢地，我养成了每天读书的习惯，不论是课余时间还

是周末的早晨，只要有空，我就会拿起书来看。

我最喜欢的书类型是冒险和科普书。冒险故事让我能跟随主人公一起经历惊险刺激的情节，

而科普书则让我了解世界上许多神奇的知识。记得有一次，我读到一本介绍宇宙的书，里面讲到

黑洞的形成和星球的运动规律，我看得目不转睛，连晚饭都忘了吃。那一刻，我感到自己仿佛置

身在浩瀚的宇宙之中，和那些星球一起旋转，一起探索未知的奥秘。

除了学习知识，读书还让我学会了更多的表达方式。我发现，读书可以丰富我的词汇量，让

我在写作文的时候有更多生动的语言可用。以前写作文总觉得平淡无趣，现在我会引用书中的描

写手法，用比喻和拟人的方式让故事更生动。比如，在写春天的景色时，我会像书中描写的一样写

“春风轻轻吹过小河，河水泛起了点点涟漪”，这样的句子总能让老师夸奖我。

读书还培养了我的耐心和专注力。以前我做事情总是三分钟热度，但现在只要拿起书，我可

以安静地坐上一个小时，专心阅读而不分心。这种专注力也帮助我在学习其他科目时更有效率。

更重要的是，读书让我心情愉快，每当我翻开书页，仿佛进入了另一个世界，所有烦恼都暂时消

失，只有故事和知识陪伴着我。

总之，书籍像一盏明灯，照亮我的成长道路。通过阅读，我不仅获得了快乐，还开阔了眼界，提

高了写作能力。我希望自己能够一直保持读书的习惯，让书香伴随我成长，让知识丰富我的人生。

Growing Up with the Fragrance of Books

I have loved reading since I was little. I remember when I was five, my mom

bought me a picture book about a brave little rabbit that went on many exciting

adventures in the forest. Back then, I would sit by my bed and read for half an hour

every day. Even when it got late, I couldn’t bear to close the book. Gradually, I

developed the habit of reading every day, whether it was during spare time or on

weekend mornings. Whenever I had a chance, I would pick up a book and read.

My favorite types of books are adventure and science books. Adventure stories

allow me to experience thrilling plots alongside the characters, while science books

teach me amazing knowledge about the world. I remember reading a book about the

universe once, which explained how black holes form and how planets move. I was so

absorbed that I even forgot to eat dinner. At that moment, I felt as if I were

floating in the vast universe, exploring the mysteries with the planets.

Besides learning knowledge, reading has improved my writing skills. I realized

that books enrich my vocabulary, making my compositions more vivid. Before, my essays
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always seemed dull, but now I can borrow descriptive techniques from books, using

metaphors and personification to make stories lively. For example, when writing about

spring, I might write, “The spring breeze gently brushed the river, making small

ripples dance on the water,” which often earns compliments from my teachers.

Reading has also cultivated my patience and concentration. I used to get bored

quickly, but now I can sit quietly for an hour absorbed in a book. This focus helps

me  study  other  subjects  more  effectively.  Most  importantly,  reading  brings  me

happiness. When I open a book, it feels like entering another world, leaving worries

behind, accompanied only by stories and knowledge.

In short, books are like a shining lamp lighting my path of growth. Through

reading, I not only find joy but also broaden my horizons and improve my writing. I

hope I can always maintain my reading habit, letting the fragrance of books accompany

my growth and knowledge enrich my life.


